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KUOPŲ IR NARIŲ ĮNEŠIMAI IR 
SUMANYMAI SLA 59-AJAM SEIMUI

Įstatų Komisija yra gavusi eilę pasiūlymų, įnešimų, kuriais yra 
kreipiamasi į šį Susivienijimo 59-tą Seimą ir prašoma juos priimti: 
Komisija, vykdydama Susivienijimo Konstitucijos jai skirtą pareigą, tuos 
Kuopų siūlymus peržiūrėjo, kai kuriuos siūlymus sugrupavo.

Įstatų Komisija, laikydamasi ilgalaikės tradicijos, su Kuopų įnešimais 
pateikia ir savo samprotavimus dėl tų įnešimų. Tie samprotavimai nėra 
privalomi delegatams, bet visais atvejais pravartus, čia pradedant vertinti 
kiekvieną siūlymą. Tuo labiau, kaip matysite vėliau, kai dėl kai kurių 
siūlymų reikėjo gauti informacijų iš anksto iš vadovaujančių asmenų, kad 
svarstomas klausimas būtų pateiktas teisingai, kas būtų pagrindu ir 
teisingam sprendimui.

Įstatų Komisija susipažino su visais įnešimais reikalinga atida ir 
žingeidumu, o čia šiandien yra pasiruošusi su jais supažindinti Seimo 
delegatus, džiaugdamasi, kad tų įnešimų yra gražus skaičius, rodąs, jog 
Susivienijimu yra rūpinamasi Kuopose, ir matyti aiškus narių noras, kad 
Susivienijimas savo ilgu amžiumi būtų ilgai naudingas daugeliui savų 
tautiečių.

Chicago, Ill., 1976 m. geg. 15 d.

KUOPit iH NA8/V •* MMaMŪU
l.'DEL SLA SEIMŲ IR PILDOMOSIOS TARYBOS KADENCIJŲ:
14 Kuopa siūlo šaukti Seimus ne kas dveji metai, bet kas treji.
126 Kuopa aiškina: dabar esančia tvarka SLA Seimai yra šaukiami kas 

antri metai. Bet laikai pakeitė gyvenimą ir SLA organizacinę 
padėti bei sąlygas. Būtų prasminga Seimus suretinti ir juos 
šaukti kas treti metai. Siūloma Seimui taip ir nutart.

260 Kuopa siūlo SLA Konstitucijos III Skyriaus 1 straipsnį ir IV Skyriaus 2. 
straipsni pakeisti ta prasme, kad SLA Seimai būtų šaukiami ir 
Pildomoji Taryba renkama kas treji metai. Taip pat dabartinę 
Pildomąją Tarybą įgalioti tarnauti 3-jus metus.

ĮSTATŲ KOMISIJA:
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Pagarsėjęs Pick-Congress viešbutis, 520 Michigan Ave., Chi
cago, Illinois 60605, kuriame Hepos-July 5-8 vylu SLA 
istorini? 90 m. sukaktuvinis 59-asis Seimas SLA 90 m. ir JAV 
200 metų sukaktims paminėti. Rezervuokite kambarius!

Lithuanian Alliance of America 
59th National Convention 

July 5-6-7-8,1976 
PICK-CONGRESS HOTEL 

Chicago, Illinois
imdama dėmesin dabar šaukiamų Seimų išlaidas, Pildomosios 
Tarybos, Centro raštinės ir Kuopų didesnį apkrovimą darbais, 
mano, kad suretinimas Seimų dėl šių priežasčių yra pilnai 

' pagrįstas. Tai palengvintų atlikti visiems tenkančius darbus, 
imtinai su pasiruošimu Seimui.
Įstatų Komisija rekomenduoja priimti 260 Kuopos įnešimą, 
papildant jį tuo, kad su šio įnešimo priėmimu yra pakeičiami ne 
tik įnešime minimi Konstitucijos nuostatai, bet ir visi kiti, kurie 
kalba apie “dvejų metų” terminus, ar nustato “dvimetines” 
pareigas, pakeičiant juose į ‘trejų metų’ terminus ir į ‘trimetines’ 
pareigas.

2. DEL SLA SEIMŲ KADENCIJOS:
308 Kuopa siūlo Susivienijimo narių skaičiui mažėjant, ekonominiais 

sumetimais SLA Seimus šaukti tik kas 5 metai.
ĮSTATŲ KOMISIJA: siūlo šį įnešimą svarstyti kartu su Įnešimu Nr. 1, 

kuriame yra išdėsčiusi savo rekomendaciją.

3. DEL SEIMO PREZIDIUMO IR KOMISIJŲ RINKIMŲ:
352 Kuopa siūlo: Kadangi Seimas yra vyriausias SLA organas, tai 

tikslinga, kad Seimui prezidiumą ir komisijas rinktų pats
■ Seimas, kitaip tariant, Seimą sudarantys Kuopų delegatai, 

Seimo nariai. Tuo būdu ’ Pildomosios Tarybos pareigūnai būtų
■ laisvi sekti Seimo darbų eigą ir turėtų pakankamai laiko 
' pasiruošti iš savų sričių iškilusius klausimus ar neaiškumus 

nilnai ir ižaamint ataalrvti ir naaišlrinti Aitnlrin tvarka oėkminorai 
■r-    - - - a • •

praktikuoja ir kitataučių didesnės fraternalinės organizacijos.
ĮSTATŲ KOMISIJA: . -

dėl minimų įnešime komisijų rinkimo primena ir pabrėžia, kad visos 
komisijos ir dabar yra seimuose renkamos. Tad įnešime dėl komisijų nėra 
nieko naujo. (Tęsiama 2 puslapy)

SCHEDULE OF EVENTS AFTH ■

MONDAY, JULY 5,1976
5:30 P. M.: Buses leave on a sightseeing tour of Chicago’s Lithuanian 

points of interest: Balzekas Museum of Lithuanian culture, 
Marquette Park, “Little Lithuania”, Lithuanian Plaza. Maria Lithuanian 

High School, Holy Cross Hospital, Darius-Girėnas monument, 
69th Street, “Stebuklingasis pusmylis”, with its Lithuanian 
businesses and institutions, plus many other interesting sights.

6:45 P.M.: Buses arrive at the Lithuanian National Hall, 6422-South 
Kedzie Avenue.

7:00 P.M.: “Lietuviškos vakaruškos”: Lithuanian champagne dinner, 
sponsored by the Lithuanian Alliance of America and hosts, 
Sixth District, for delegates and guests.
Buses return to the Pick-Congress hotel.

TUESDAY, JULY 6,1976
rnwcvrinN crccinM v lavii
5:00 P. M.: Men’s Lodge #228, Hospitality Suite: Delegates and guests are 

cordially invited to meet with fraternal brothers for hors 
d'oeuvres and liquid refreshments. Pick-Congress hotel.

VZUFl'W ▼ KM A AVFAW OtXJCHVlT

* 6:00 P.M.: 90th Anniversary Champagne Dinner Ball, Pick-Congress 
hotel. Tickets, $15.00 per person can be reserved by Stanley 
Molis c/o Sixth District, 2549 West 71st Street, Chicago, 

Illinois 60629 or will be available from banquet committee members at 
the convention.



Published semi-monthly except July and August by the 
LITHUANIAN ALLIANCE OF AMERICA 
307 West 30th St., New York, N. Y. 10001 

Tel. 563-2210

REDAGUOJA SLA REDAKTORIŲ KOMISIJA 
EDITED BY SLA EDITORIAL BOARD 
GENEVIEVE MEILIŪNAS, MANAGER

Yearly Subscription Rates:
In the United States.................................. 84.00
To Foreign Countries ...........................................   85.00

f

Entered as Second Class Matter November 18, 1910, at the Post 
Office at New York, N. Y., under the Act of March 8, 1878.

SLA kuopų pranešimai ir skubūs raštai redakcijai reikia siųsti 
nevėliau, kaip prieš savaitę laikraščio numeriui išeinant.

Keičiant adresą, būtina pranešti senasis adresas. Už skelbimų 
turini redakcija neatsako.

SLA ĮSTATŲ KOMISIJOS RAPORTAS 59-TAM SEIMUI

Į 

h

4
f t
I
į

r
{
f

<

t
J

i
i

j

( Tęsiama iš 1 puslapio )
, , ’ • * *

Dėl siūlymo rinkti Seimo Prezidiumą, įstatų Komisiją primena, kad šis 
siūlymas pakeisti Konstituciją nėra naujas, kartojasi su pertraukomis per 
eilę Seimų, ir siūlomas {nešimas vis buvo atmetamas. Taip atsitiko todėl, 
kad dabartinė tvarka, t. y. tvarka, kurioje Seimui pagal Konstituciją 
pirmininkauja Pildomosios Tarybos prezidentas, yra labai gyvenimiška, 
praktiška ir Susivienijimui, kaip dideli pinigą saugojančiam, labai naudinga.

Reikia labai aiškiai žinoti, kad išrinktasis Susivienijimo prezidentas neša 
atsakomybę ne vien už tai, kas atsitiko prieš Seimą, ąr po Seimo 
Susivienijime. Jo, kaip prezidento,atsakomybė nenutrūksta ir Seimo metu, 
ypač Seimo metu, kai atsiranda sudėtingų klausimų, ar net tokių 
-  — —— —~ A -■■ ■ 1 — •>—MM. C!
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Prezidentas žino Susivienijimą tvarkančius įstatymus, pažįsta pinigines 
operacijas, pažįsta visų Kuopų gyvenimą ir stovį, pažįsta ir organizacijos 
žmones. Tai yra, bendrai paėmus, prityrimas, labai reikalingas tokioj 
organizacijoj, kurioj yra susikaupęs nemažas pinigas, priklausantis dauge
liui, t. y. visiems Susivienijimo nariams.-Niekad tokio prityrimo neturės 
atsitiktinai parinktas Seimo pirmininkas,' todėl sveika praeitų Seimų 
delegatų nuovoka neleido iki Šiol daryti pakeitimų, L, ">

ĮSTATŲ KOMISIJA rekomenduoja palikt. Seimams pirmininkavimą, 
kaip tai nustatyta Konstitucijoj dabar. .

4.DĖL LAIŠKŲ, PRANEŠIMŲ KALBOS:
73 Moterų Kuopa siūlo, kad visi laiškai, pranešimai ir informacija, 

einantys iš SLA Centro Kuopoms ar apskritims būtų rašomi 
lietuvių ir anglų kalbomis.

313 Kuopa siūlo, kad SLA organe ‘Tėvynė’ būtų duodama bent trečdalis 
skaitinių - žinių, pranešimų - anglų kalba.

ĮSTATŲ KOMISIJA rekomenduoja šiuos dviejų Kuopų siūlymus priimti, 
kaip pageidavimus Pildomajai Tarybai, vykdytinus pagal 
reikalą ir galimybes.

5. DEL ARCHYVO SLA CENTRE:
126 Kuopa siūlo, kad Seimas išreikštų pageidavimą Pildomajai Tarybai 

tvarkyti SLA Centre esamą archyvą taip, kad jame esantys seni 
vertingi leidiniai būtų apsaugoti nuo galimo sunykimo.

{STATŲ KOMISIJA: Rekomenduoja šį 126 Kuopos siūlymą pavesti SLA 
Pildomajai Tarybai.

6. DEL AUKŲ, SKIRIAMŲ KUOPOSE IR APSKRITYSE:
38 Kuopa siūlo Seimui priimti pageidavimą visoms SLA kuopoms ir 

apskritims, kad jos, skirdamos kitoms organizacijoms aukas, 
skelbtų jas “Tėvynėj”. Tokios aukos turėtų būti registruojamos, 
kad vėliau būtų galima sudaryti jų apyskaitą, iš kurios matytųsi 
pilnesnis Susivienijimo įnašas į visą lietuvių bendruomenę.

353 Kuopa siūlo, kad kiekviena SLA Kuopa turėtų duoti Čentrui metines 
apyskaitas apie pinigus, panaudotus lietuvybės, reikalams, 
kitiems kultūriniams reikalams, labdarybei ir pan. Taip pat 

- Kuopos turėtų informuoti Centrą apie jų suruoštus koncertus, 
vaidinimus, paskaitas ir pobūvius. Tai suteiktų Centrui 
galimybę sukaupti pilnesnę medžiagą apie Susivienijimo 
organizacinį gyvenimą, o tuo pačiu sudaryti ir istorinį archyvą, 
naudotiną ir mokslui ir periodiniams leidiniams ir, pagaliau, 
organizaciniams reikalams.

torr amri vniiiori a . o ____i i_ oro ______ i____*ž_______________
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pareikšti dėl jų savo nusistatymą.
7. DEL SEIMO DELEGATŲ IŠLAIDŲ APMOKĖJIMO:
352 Kuopa siūlo SLA Kuopų delegatų, vykstančių į seimus, išlaidas 

apmokėti SLA Centro lėšomis. Daugelis neturtingesnių Kuopų 
> dėl lėšų stokos negali būti atstovaujamos, ypač jei seimas 

vyksta tolimuose šalies pakraščiuose (Floridoj, Kalifornijoj).
{STATŲ KOMISIJA: mato, kad šis įnešimas yra tuo naujas, kad, jį 

priėmus, susidarytų naujų, iki šiol nebūtų išlaidų. Gautais 
Pildomosios Tarybos paaiškinimais aiškėja, kad šis įnešimas, Jį 

priėmus, šiuo metu būtų neįvykdomas. Susivienijime galima 
būtų apmokėti tam tikras Seimo delegatų išlaidas, jei J* anksto 
būtų sudarytas tam tiluhii fondas. Bet į tą fondą nariai turėtų 
mokėti tam tikrą mokestį. Tai būtų apdėjimas narių naujais 
mokesčiais, kas šiuo metu tikrai nerekomenduotina.
įstatų Komisija siūlo 352 Kuopos įnešimą “apmokėti Seimo 
delegatų išlaidas SLA Centro lėšomis” atmesti.

M8. DEL Kandidatui pildomąją tarybą:
14 Kuopa siūlo: prieš Pildomosios Tarybos rinkimus Tėvynėje turi būti 

talpinamas Tarybos sekretorės atsišaukimas į visus Susivieniji
mo narius, norinčius kandidatuoti į Tarybos tarnybines vietas 
(urėdus), kad jie iki tam tikro laiko prisiųstų trumpą savo 

gyvenimo aprašymą su fotografija, nurodant į kurią vietą asmuo 
nori būti renkamas. Tik tokiu būdu paskelbti kandidatai galės! 
būti renkami.

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad nebūtų demokratiška varžyti Susivieniji
me Kuopas, siūlant kandidatus į Pildomąją Tarybą. Tuo labiau, 
kad ir dabar neužkirstas kelias kiekvienam kandidatui duoti apie 
save žinias, ir pasisakyti į kokius urėdus save siūlo.
Įstatų Komisija rekomenduoja 14 Kuopos įnešimą atmesti. > 
Ir dabar veikia 1963 metų nutarimas, kuris skamba taip: 
“Nutarta suteikti teisę kandidatams į Pild. Tarybą/ vieną 
mėnesį prieš nominacijas, paskelbti Tėvynėje vardą, pavardę, 
užsiėmimą, gyvenamą vietą ir kokioms pareigoms kandidatuoja- 
ma •

228 Vyrų Kuopa pateikia įnešimą anglų kalba: “That the Recommendation 
Committee screen prospective candidates either personally or 
by resume and present their backgrounds for voters preference. 
Also that candidates announce their intention to seek office by 
forwarding to the Recommendation Committee petitions of 25 or 
50 LAA members signatures”. >
Lietuviškai reiškia: Rekomendacijų Komitetas turi. parinkti 
kandidatus (suprantama, į Pildomąją Tarybą), duodant apie juos 
žinių, patogesniam balsuotojų pasirinkimui. Taip pat kandida
tas, einąs i rinkimus, turi būti pristatytas Rekomendacijų 
Komitetui su 25 ar 50 pasirašiusių SLA narių prašymu.

ĮSTATŲ KOMISIJA: Siame įnešime mato kalbą apie tariamai' esamą 
Susivienijime “Rekomendacijų Komitetą”. Iš tikrųjų S'usivieni- 
me nėra nei “Rekomendacijų” nei-“Nominacijų Komiteto” 
rinkimams į Pildomąją Tarybą.
Antra, šiuo įnešimu yra siūlomas kandidatų statymo suvaržy
mas, reikalaujant, kad iš pat pradžios kandidatas turėtų 25 ar 50 
SLA narių raštišką paramą.

• -» - Įstatų Komisija nepritaria ir Šiam suvaržymui, tad rekomenduo- 
Jją/sUb ja 228 Vyrų Kuopos įnešimą atmesti. - .Z1 ■ ; ’

9. DEL RINKIMŲ SEIMUOSE: '
352 Kuopa siūlo šio Susivienijimo valdančius organus rinkti seimuose. Toks 

rįnkimų būdas sukeltų didesnį narių pasitikėjimą rinkimais, 
susidomėjimą savo Susivienijimu, jį atgaivintų, ir pagyvintų 
veiklą. Šis pasiūlymas yra remiamas kitataučių organizacijų 
sėkmingai praktikuojamos tvarkos pavyzdžiu.

ĮSTATŲ KOMIS.IJA: šiame įnešime mato kalbą apie tariamai esančius 
Susivienijime ‘valdančius organus’. Mūsų Susivienijimas turi 
vadovaujančias [ne valdančius!] Pildomąją Tarybą ir Pastovią
sias Komisijas. Jos yra kaip tik renkamos, pradedant referendi- 
niais, taigi pačiais demokratiškiausiais rinkimais ir baigiant 
galutiniu delegatų tarimu Seimuose. Si tvarka jau daugelį metų 
praktikuojama, yra mūsų Susivienijimui sėkminga, tad nėra 
reikalo ieškoti pavyzdžių kitataučių organizacijoj ir leistis 
mėgdžioti nežinia ką.
Pildomosios Tarybos išrinkimo reikalu paskutinį žodį taria 
Seimas. Jis ir dabar dviem trečdaliais balsų gali atmesti Pild. 
Tarybą.
Įstatų Komisija siūlo 352 Kuopos įnešimo, kaip beprasmio — 
nesvarstyti.

10. DEL PADIDINIMO APDRAUDIMO POLISŲ:
352 Kuopa 'aiškina: po II Pasaulinio karo, kada buvo padaryta vadinama 

‘conversion’, tiksliau, (buvo) pakelti nariams mokesčiai beveik 
100% ir to pasėkoje apie 3000 narių išėjo iš SLA, jų įmokėti 
mokesčiai liko apsaugos kapitalo arba Apsaugos Fondo pozicijo
je. Šiuo metu SLA apsaugos kapitalas yra pasiekęs didesnį 
perviršių negu reikalauja valstijų apdraudos departamentai. 
Pasiremdama, kas viršuje pasakyta, 352 Kuopa siūlo mūšų 
turimus apdraudos polisus padidinti 25%.

ĮSTATŲ KOMISIJA: pirmiausia, laiko pareiga paaiškinti, kad Susivieniji
mo gyvybės ar sveikatos apdraudos yra individualios. Kiekvie
nas atskirai apsisprendžia apdraudos dydį, tikriausiai, pagal tai, 
kiek jis išgali ar nori mokėti. Dabar siūlymas pakelti apdraudą
----- w - y — ■ M, .„1^, augiam—w IMSimii— wt-wusii yww omą—a m

tam nariui, kuris to nenori. O tai būtų einama prieš tokio nario 
susitarimą su Susivienijmu, būtų pažeidžiamas tas susitarimas.
Tuo Susivienijimo narys būtų apviliamas, ir tai būtų labai 
nenaudinga Susivienijimui. x
Įstatų Komisija yra tos. nuomonės, kad nario sutartis dėl 
apdraudos tegali būti pakeičiama tik individualiai jam sutikus ir 
jokiu būdu ne kitaip, tad ir 352 Kuopos įnešimas vien teisiniu 

• -požiūriu yra atmestinas.
( Tęsiama 7 puslapy)

TĖVYNĖ, 1976 m. birželio-June 11



Susivienijimo Lietuvių Amerikoje 
^Pildomosios Tarybos

1976 M. VASARIO - FEB. 28-29 ■
IR

, KOVO-MARCH1-2
SUVAŽIAVIMO PROTOKOLAS 

f

1. Sauktąjį SLA Pildomosios Tarybos suvažiavimu prezidentas Povilas 
Dargis atidarė 1976 nu vasario 28 d. 10 vai. prieš piet, SLA Centro 
patalpose, 307 West 30th Street, New York, N. Y. 10001, ir pakvietė 
sekretorę Genevieve Meiliūnas atlikt vardošaukį.

2. Pagal vardošaukį suvažiavime dalyvauja: prezidentas Povilas Dargis, 
viceprezidentas Alexandras Chaplikas, sekretorė Genevieve Meiliūnas, 
iždininkė Euphrosine Mikužis, iždo globėjos Josephine Miller ir Christine 
Austin bei daktaras-kvotėjas Danielius Degėsys.

' 3. Pasveikinęs visus Pildomosios Tarybos narius, prezidentas praneša, 
kad šiame suvažiavime dalyvauja Tėvynės redakcinės komisijos narys 
Jonas Valaitis, ir pakvietė sekretorę Meiliūnas suvažiavimą supažindinti su 
numatyta darbų tvarka. Sekretorei perskaičius 40 svarstytinų dalykų, E. 
Mikužis davė įnešima, kad pasiūlytoji darbų tvarka būtų priimta, 
rezervuojant teisę papildyti darbotvarkę suvažiavimo metu. Sį pasiūlymą 
parėmė A. Chaplikas. Pasiūlytoji darbų tvarka su rezervu ją papildyti buvo 
vienbalsiai priimta.

4. Praeito Pildomosios Tarybos suvažiavimo protokolas. 1975 m. rugpiū
čio-August 2-5 dienų protokolą perskaitė sekr. G. Meiliūnas. A. Chaplikas 
davė įnešimą protokolą, kaip surašytas ir perskaitytas, priimti. Sį įnešimą 
parėmė J. Miller. Pirmininkaujančiam pastačius įnešimą balsuoti, vienbal
siai nutarta Pildomosios Tarybos 1975 m. rugpiūčio-August 2-5 dienomis 
suvažiavimo protokolą priimti, kaip surašytas ir perskaitytas.

* k . •*

5. Pirmininkaujantis P. Dargis kviečia perimti suvažiavimui pirmininka
vimą viceprezidentą Alexandra Chapliką, kad pats galėtų pateikti 
suvažiavimui savo raportą. A. Chaplikas, perėmęs pirmininkavimą, kviečia 
P. Dargi pateikti raportą. '

» , *

SLA Pildomosios Tarybos prezidento Povilo P. Dargio raportas:
“Mano, kaip prezidento, šis raportas apima laikotarpį nuo 1975 m. 

rugpiūčio-August 2-5 dienomis įvykusio Pild. Tarybos suvažiavimo iki šio 
suvažiavimo. Tame septynių mėnesių laikotarpyje teko atlikti darbus, 
priklausančius tiesioginiai pagal mano pareigas, kaip prezidento, teko būti 
Pild.-Tarybos komisijose ir atlikt jų paskirties darbą,, teko dalyvaut 
spaudoje, tiek savo organe Tėvynė, tiek ir kituose laikraščiuose. Be to, 
Pittsburghe turiu mano vedamą lietuvių kalba sekmadieninę radijo 
valandėlę, per kurią susisiekiu su net trijų valstijų klausytojais, per kurią 
yra laimima ir naujų narių. O šalia šių visų darbų Susivienijimui tenka 
atstovauti kitose bendrinėse organizacijose, dalyvaujant delegacijose į 
aukštąsias valdžios įstaigas. z

Einant prie konkrečių darbų, pirmoj eilėj minėtinas mano apsilankymas 
SLA 216 Kuopoj, Erie Pa.r kurioj įvyko permainų po fin. sekretoriaus 
Zdunskio mirties. Kuopa buvusi skaitlinga nariais ir tvirta turtu, šiuo metu 
atsidūrė tokion padėtin, kurioje reikėjo pagalbos iš šalies. Tos Kuopos 
veiklą seku, jai pagelbstint tvarkyti Kuopos finansinę pusę.

Praėjusių metų pabaigoje pas mus atsirado pribrendusių bonų ir jų buvo 
gana stambios sumos. Reikėjo turimus pinigus investuoti vėl į kitus saugius 
ir didesnį nuošimtį nešančius bonus. Tam reikėjo pasitarimų Investmentų 
Komisijoj (susidedančioj iš P. Dargio, E. Mikužis ir G. Meiliūnas) ir taip pat 
pasitarimų su mums padedančiais bonų pirkimuose brokeriais. Investmentų 
Komisija buvo susirinkusi 1975 m. spalio-Oct. 9-10 dienomis, susipažinusi su 
‘bonds in portfolio’ ■, padarė nutarimus naujiems pirkiniams ir nustatė gaires 
Investmentų Komisijos tolimesnei veiklai. Daugiau informacijų lauktina iš 
Investmentų Komisijos raporto, kurį pateiks iždininkė E. Mikužis.

SLA 1974 metų Seimas Bostone savo nutarimu yra išreiškus pageidavimą 
Susivienijimui įgyti geroje kurortinėje vietoje namus, kur nariai galėtų 
rinktis poilsio, ar pramogoms, ar ir posėdžiams. Nuosavybių Komisija 
(susidedanti iš P. Dargio ir G. Meiliūnas), prisiderinusi prie Investmentų 
Komisijos aktualaus posėdžio praeitų metų spalio mėnesyje New Yorke, 
aplankė netoli esantį Atlantic City. Ten buvo apžiūrėti agentų siūlyti 
pastatai-namai, jų vietos patogumai, jų naudojimo sąlygos, kaina ir t. t. 
Tačiau detalesnė informacija lauktina vėliau, kai bus pateikiamas, 
paruoštas G. Meiliūnienės Nuosavybių Komisijos raportas.

*

Praeitų metų lapkričio-Noveiuuer 17-16 dienomis, atstovaudamas "Susi
vienijimui Lietuvių Amerikoje, dalyvavau metiniame Penna Fraternal 
Congress suvažiavime. Tai yra organizacija, apimanti visas fraternales 
organizacijas, seka jų veiklą ir saugo jas nuo tokių įstatymų įvedimo, kurie 
hutu riAnAiidincri visnmR frnt.ArnjilAm« kjiin vra mikli SusiviAnHimnci 
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organizacijoms. Pernykščių metų Penna. Fraternal Congress suvažiavo į 
Pittsburgh, Pa., ir jame aktyviai dalyvavau.

1975 m. lapkrįčio-November 22 d. dalyvavau ALTos direktorių suvažiavi
me Chicagoje, kartu su kitais nuo SLA direktoriais E. Mikužis ir A. 
Chapliku. ALTos Centro Valdyboje esu vicepirmininko pareigose. Sis 
suvažiavimas buvo darnus, praėjo gyvai ir geroje nuotaikoje, taip pat 
parodė Centro Valdybos gerus santykius su ALTos esamais skyriais

daugelyje vietų.- Tai visa yra labai naudinga ALTos pasistatytiems k 
uždaviniams Lietuvos laisvės siekyje. _ , y

Būdamas Chicagoje, lapkričio^ovember23 d, dalyvavau SLA 6-osios X4! 
Apskrities Valdybos ir veikėjų Sušauktame'pasitarime. Ten minėjau • i 
artinančią SLA 90-ies metų gyvavimo sukaktį, kuri bus iškilmingai I 
paminėta su Jungtinių Amerikos Valstijų 200 metų jubiliejumi būsimame 
SLA Seime š/m liepos-July 5-8 dienomis. Susirinkusieji būsimą SLA Seimą I 
aptarė plačiai, iš ko buvo matyti jų nuoširdus dėmesys ir kruopštus Seimui , 
pasiruošimas. 1

Tame pasitarime kalbėjau ir apie Susivienijimo stovį. Pabrėžiau, kad I 
finansiniai esame tvirtoje padėtyje, tačiau narių skaičiumi negalime guostis. j
Reikia naujų narių, tad ir kviečiau visus dėtis į vykdomą naujų narių vajų, '
kiek tik kuris išgali, kad susirinkę Seime galėtume ir narių skaičiumi 
pasidžiaugti.

1975 m. gruodžio-December 6 d. reikėjo vykti į 92-rą Kuopą, Courtney, i
Pa. (25 mylios nuo Pittsburgho). Tą Kuopą daugelį metų vadovavęs ir buvęs . !
fin. sekretoriumi Juozas.Barškietis mirė. Finansų sekretoriaus pareigas Į 
prisiėmė Gertrūda Dargienė, atlikdama visas pareigas, kad Kuopa 
nesunyktų. Tai buvo Kuopos gelbėjimo darbas. Kad Kuopa galėtų tvarkytis 
pati, raginau senuosius narius rašydinti į Susivienijimą jų vaikus ir anūkus,
jei jų yra,

1976 m. sausio-January 16 d. buvau New Yorke, SLA Centre, kur su t
sekretore G. Meiliūnas rišome su SLA namo remontu susijusius klausimus. !
Namas buvo remontuojamas iš oro ir iš vidaus. Darbai buvo atlikti ne vieno t
kontraktoriaus ir šių visų darbų priežiūrą atliko su atidumu ir didele 
kantrybe sekretorė G. Meiliūnas. Aš esu labai dėkingas sekretorei, kaip 
lygiai sakau visiems kitiems Pildomosios Tarybos nariams būti dėkingais 
sekretorei akivaizdoje puikiai suplanuoto ir pravesto kapitalinio namo i 
atnaujinimo. Detalesnę informaciją apie Namo Remontą teks mums išgirsti 
Nuosavybės Komisijos raporte, kurį pateiks sekretorė G. Meiliūnas.

9

Tuo pačiu metu buvo aptariami ir SLA Istorijos reikalai, dalyvaujant 
sekretorei G. Meiliūnas, vienam Istorijos autorių A. Diržiui ir Istorijos' 
techniškam patarėjui Jonui Valaičiui. Galutinai buvo nustatytas leidinio ! 
tiražas, popieriaus kokybė, leidinio viršelis ir kt. J

Spausdinant korektūrą prižiūri A. Diržys. Jis taip pat parenka dėtinas į 
leidinį nuotraukas, pasitardamas su manim, su sekretore ir techniškuoju 
patarėju. Dedamos pastangos, kad SLA Istorija būtų jau atspausdinta
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dabartine padėtimi bus pateiktas šiame suvažiavime vėliau.

Šiuo metu yra išmokami nariams dividendai už dvejus metus. Šių metų 
kovo — March mėnesyje dividendų čekiai pasieks visus narius, kurie tik 
turi teisę į tų metų dividendus. Išmokama yra pagal Pildomosios Tarybos 
1974 metų rezoliuciją, kuri yra suderinta su aktuaro finansinių apskaičiavi
mų nurodymais. Aktuarui duomenų pateikime ir dividendmių čekių 
išsiuntinėjime didėlį darbą atliko Pild. Tarybos sekretorė ir Centro raštinės 
tarnautojos. Smulkesni duomenys apie dividendus bus išgirsti iš sekr. G. 
Meiliūnas raporto.

Naujų narių gavimo vajus. Jis yra paskelbtas, kaip 90-ies metų 
sukaktuvinis vajus, jis vyksta dabar ir bus vykdomas iki būsimo 90 metų 
sukaktuvinio Seimo. Mes kai kada pasididžiuojame, kad į mūsų Susivieniji
mą įrašome daugiau, negu kiti lietuvių Susivienijimai sudėjus jų laimėjimus 
draugėn. Iš tikrųjų tuo guostis negalime, kai visvien mūsų Susivienijimo i 
narių skaičius nedidėja. Tenka apgailestauti kai kurių organizatorių ’ 
neveiklumą, ar nepakankamą veiklumą, kai pasitenkinama vieno kito 
įrašymu, ar nebandoma išnaudoti geros progos įrašyti nors dar vieną naują į 
narį. Tuo tarpu čia galėtų uždirbti studentai sau mokslapinigius, šiam !
uždaviniui dirva yra plati su neblogu atlyginimu. Tokį pavyzdį rodo kai '
kurių organizatorių iniciatyva, kaip pav. Centro tarnautojos Liucijos 
Sperauskienės, kuri yra įrašiusi net 24 naujus narius. Taigi, iki Seimo reikia ;
dėti pastangas, kad į mūsų Susivienijimą būtų įrašyti bent 500 naujų narių. !

» 
******

Kalbant apie Susivienijimo stovį kitais atžvilgiais, tenka pažymėti gerus 
santykius narių Kuopose, Kuopų valdybų su Pildomąja Taryba ir, pagaliau, !
džiaugiuos ir asmeniškai gerais santykiais su visais Pildomosios Tarybos I
nariais, kurie nuoširdžiai bendradarbiavo visuose SLA darbuose. Sekreto
rei G. Meiliūnas įr iždininkei E. Mikužis ypatingai dėkoju už jų man talką 
pareigas beeinančiam.

Baigdamas savo raportą, noriu pastebėti dar vieną dalyką. Didysis SLA Į 
Centro namas, kuriame posėdžiaujame, kapitaliniu remontu iš oro pusės ir i 
iš vidaus yra atnaujintas. Darbai baigti tik šio posėdžio išvakarėse. To I 
atnaujinimo užbaigtas darbas šiandien bus pirmas patarnavimas rytoj 
įvykstančiam Lietuvos nepriklausomybės minėjimui, kuris ruošiamas 
Pildomosios Tarybos vardu, ir dalyvaus SLA narys Lietuvos Generalinis 
Konsulas A. Simutis, taip pat kiti SLA veikėjai. Po trumpos akademinės ' 
dalies numatytos vaišės. Visi Pildomosios Tarybos nariai prisidėkim, kad 
tas minėjimas praeitų reikalingu orumu, vaišės — jaukumu, visiems mums, 
vmSnmma ir avA^iama mm naliakanAiu mflilnnti nrisiminima. 
* ■«*> vaMaM-Mėv ■» ■ ■< A a. w a* -» ■» 

- Baigus Prezidento raportą, pirmininkaujantis A. Chaplikas paprašė 
įnešimo. Dr. D. Degėsys davė įnešimą prezidento raportą priimti, o E. 
Mikužis šį įnešimą parėmė. Tuoj įvykusiu balsavimu prezidento P. Dargio 
raportas priimtas vienbalsiai.

6. Pirmininkavimą suvažiavimui perėmė P. Dargis ir pakvįetė Viceprezi
dentą A. Chapliką pateikti jo, kaip viceprezidento, raportą. A. Chaplikas 
k ai bėjo: [Tęsiama 4 puslapy)

i
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KOVO-MARCH1-2 
SUVAŽIAVIMO PROTOKOLAS

( Tęsiama iš 3 puslapio )
“Mano, kaip Susivienijimo viceprezidento pareigos yra _ pavaduoti 

prezidentą, kai jo dėl kurių nors priežasčių nėra, ar jam ko nors negalint 
atlikti, ar, tiesiog, jam ką nors man pavedant atlikti. Šiame paskutinių 7-ių 
mėnesių laikotarpyje prezidento pavaduoti nereikėjo, tad dėjau pastangas 
kooperavimui, kuris Susivienijimui buvo naudingas tiesioginiai, ar netiesio
giniai. •

Tiesioginio naudingumo darbą laikau mano rūpesį ir pastangas gauti 
Susivienijimui naujų narių. Nors naujų narių, gautų mano vardu ir 
nesimatyt, tačiau esu su organizatoriais savo apskrityje nuolatiniame 
kontakte ir stropiai atlieku paakinimus, priminimus ir paraginimus, kur tik 
pastebiu progą naujam nariui gauti.

• Antras mano rūpesčių — yra 2-ojoje Apskrityje esamose Kuopose, ypač 
Kuopų vadovybėse geras tarpusavis sugyvenimas. Trečia — tai paragini
mas Kuopų fin. sekretorių tvarkingai atsiskaityti mokesčius su Centru.

Netiesioginės SLA naudos dalyku laikau mano pagalbą VLIKui praeitais 
metais Bostone, kai jo suvažiavimo metu vadovavau banketui suorganizuo
ti. Iš to VLIKas turėjo gražaus pelno.

Šiais metais pirmininkavau Bostono ALTos Skyriui ir vadovavau 
organizavimui Vasario 16-osios minėjimo. Čia buvo gauta per $2,000 pelno, 
kuriame beveik trečdalis yra Bostono Sandaros auka, atsiradusi mano 
iniciatyva.
JPraeitais metais mano pirmininkaujama SLA 2-oji Apskritis turėjo 

suvažiavimą; šių metų gegužės mėnesyje yra numatytas šaukti priešseimi- 
nis suvažiavimas aptarimui, kaip galima būtų aktingiau dalyvauti Seime”.

Baigus viceprezidentui jo raportą, pirmininkaujantis P. Dargis paklausė 
įnešimo. Dr. Degesys davė įnešimą raportą, kaip jis buvo girdėtas, priimti. 
3į parėmė Christine Austin; Balsuojant, Viceprezidento Chapliko. 
raportas vienbalsiai priimtas. ~

Pirmininkaujantis, esant lygiai 12-tai valandai vidudienio, paskelbė I 
sesijos pabaigą ir II sesiją prasėdėsiant 1:30 vai. po pietų.

. > II SESIJA ;
Antrą sesiją atidarė prezidentas P. Dargis 1:30 vai. po pietų. Šioje 

sesijoję yra visi Pildomosios Tarybos nariai. Pirmininkaujantis P. Dargis 
pakvietė G. Meiliūnas pateikti jos, kaip Pildomosios Tarybos Sekretorės, 
raportą. G, Meiliūnas raportas:

7. “Nuo praeito Pildomosios Tarybos posėdžio, įvykusio 1975 m. 
rugpiūčio-August 2-5 d. buvo Centre ne vien raštinės rutinos ir ypatingieji 
šių metų darbai, bet ypač didelis ir užsitęsęs Centro namo kapitalinio 
remonto darbas. Jo išorinis atnaujinimas buvo baigtas rugsėjo-September 
mėnesio gale, t. y. du mėnesius vėliau, negu buvo numatyta. O pavėlavimo 
priežastis buvo — atsiradę kiti namo trukumai, kuriuos būtinai reikėjo 
išlyginti. Tą visą suplanuotą ir remonto metu atsiradusį naują darbą 
prižiūrėjo inž. Antanas Vituvis. Užbaigus * darbus p. Vytu vis juos patikri
no ir rekomendavo priimti. Šiuo metu visas Centro namo išorinio remonto 
darbas yra kontraktoriui apmokėtas. —

Baigiant Centro namo remontą iš lauko pusės, buvo ieškoma kontrakto- 
riaus vidaus remonto darbams. Juozui Bandžiukui pasiūlius mums priimtiną 
kainą, sutartis buvo sudaryta su juo. Ir šios sutarties darbą prižiūrėjo 
inž.-architektas Antanas Vituvis, jis paruošė ir darbų planą, bei padėjo su
rašyti kontraktą.

Atnaujinimo darbai yra įvykdyti I, II, III aukštų patalpose ir šių aukštų 
koridoriuje (laiptuose). 0 pirmame aukšte buvo padarytas kapitalinis 
pakeitimas, išgriovus vidaus perskyrimo seiną ir įrengus judomą (atidaro
mą ir uždaromą) sieną. Dabar Centre yra erdvesnė patalpa susirinkimams ir 
posėdžiams.

Kadangi vidaus remonto darbai rišosi su elektros ir vandentekio 
pertvarkymais, kuriuos atlikinėjo kiti specialistai, tai ir vidaus remonto 
darbai vėlavo ir tebevėluoja. Tačiau šiuo metu patalpos jau tiek atnaujintos, 
kad jose, kaip naujose, bus galima minėti Vakario 16-ąją ir svečius gražiai 
priimti.

Ryšium su šiuo remontu, adresografas (naudojamas Tėvynei ekspedijuo- 
ti) buvo perkeltas iš pirmo aukšto į rūsį, kuriame reikėjo taip pat tam tikrų 
pakeitimų (elektros, lentynų, ekspedijavimo stalo ir kit.).

Dividendų išmokėjimas. Tai antras minėtinas didelis darbas, kuris 
atsirado po Pildomosios Tarybos 1975 m. rugpiūčio-August 2-5 dienų 
suvažiavimo nuuuiunį Ui šekšti ssrhxz dividendy® 1972 ir 1973 metus.
Dividendų išmokėjimui buvo paskirta $40,000, iš kurių buvo apmokėtini 
dividendai, jų apskaičiavimo, čekių spausdinimo, patikrinimo ir išsiuntinėji- - 
mo kaštai.

Nors dividendų apskaičiavimą atliko kompiuterinė mašina, tačiau pirma 
reikėjo (ruošiusiam šį procesą) aktuarui pateikti duomenis iš mūsų Centro. 
Tų duomenų paruošimas — Centro įstaigai buvo darbas įtemptas, privertęs 
raštinės tarnautojus dirbti savaitgaliais ir net sekmadieniais. Tad šis 
paruošimo darbas buvo baigtas laiku ir spalio 30 d. duomenys buvo pasiųsti 
Aktuaro įstaigai. Dividendų išmokėjimo sąrašą ir čekius ruošė

Central Data System, Ine. Iš čia buvo gauti čekiai š/u^ sausio 23 d. ir patys 
čekiai turėjo ‘sausio 15* datą. Šiuo metu visi čekiai iŠsiiintinėti kuopoms.

Dividendų operacijų metu reikėjo atlikti terminuota metini raportų 
paruošimą Valstijų (State) Insurance Departamentams. Ir šis darbas 
atliktas, šiandien Pildomosios Tarybos narių pasirašomas ir išsiunčiamas 
toms dešimčiai valstijų Insurance Įstaigų, kuriose mūsų Susivienijimas yra 
registruotas. - _t , . ,<

SLA prezidento P. Dargia lankymasis centre. Jis buvo atvykęs į Centrą 
spalio 10 d. ir buvo tariamasi, dalyvaujant Tėvynės Redakcinei Komisijai, 
Tėvynės leidimo reikalais.

Spalio 11,12 ir 13 dienomis prezidentas P. Dargis, Iždininkė Euphrosine 
Mikužis ir aš buvome nuvykę į Atlantic City (N. J.) apžiūrėjimui namų, 
kurie galėtų būti tinkami Susivienijimo reikalingai vasarvietei. Priemiesty
je Ventnor, (N. J.) buvo vienas namas, tinkamas Susivienijimui. Bet, 
pasirodė, ten esama rezidencinės vietovės ir todėl neleidžiama kambarių 
nuomoti. • ’ '

Spalio 14 d. buvo posėdis leidžiamos SLA Istorijos reikalais, dalyvaujant 
SLA prezidentui P. Dargini, Iždininkei E. Mikužis, Sekretorei G. 
Meiliūnas, vienam tos Istorijos autorių A. Diržiui ir tos Istorijos techniškam 
patarėjui Jonui Valaičiui.

Spalio 15 d. buvo Investmentų Komisijos posėdis, dalyvaujant P. Dargini, 
G, Meiliūnas ir E. Mikužis.

Spalio 16 d. turėjau ilgiau trunkanti pasitarimą su Iždininke E. Mikužis 
mortgičių, bonų, tautinės fondacijos, dividendų, knygvedybos ir kitais 
smulkesniais administraciniais reikalais.

-Atsiradus visai eilei labai skubių reikalų 1976 m. sausio 16-18 dienomis į 
Centrą atvyko SLA prezidentas P. Dargis pasitarimams.

Buvo aptarti namo remonto, Tėvynės, SLA Istorijos ir Vajaus reikalai. 
Posėdžiuose dalyvavo Antanas Diržys, Jonas Valaitis ir Liucija Sperauskie- 
-nė (Vajaus posėdžiuose). -

Išorinio remonto atlikimu prezidentas patenkintas. Pasitarėme taip pat ir 
dėl vidaus remonto darbų, kurie buvo jau įpusėję.

Kai buvo rūpinamasi ir atliekami dividendų reikalai ir metinių raportų 
ruošimo darbai, tuo pačiu metu reikėjo vadovauti nominacijoms į Pildomąją 
Tarybą, o jas pravedus, buvo ruošiamasi ir kovo mėnesio bėgyje 
įvyksiantiems rinkimams. -

Kiti reikalai. Pirmoje eilėje minėtinos Kuopos, kurioms reikėjo skirti 
ypatingesni dėmesį dėl jose atsiradusios ypatingesnės padėties.

Iš 57 Kuopos vis dar nesulaukiama deramo atsiskaitymo mokesčiuose su 
Centru. Šiame reikale talkininkaują viceprezidentas A. Chaplikas.
38 Kuopa dar galutinai nesusitvarkė. • -
84 "Kuopoj ilgalaikiam finansų sekretoriui švykus į kitą vietovę reikėjo 

'■ surasti kitą žmogų toms pareigoms; Jas prisiimti apsiėmė 101 Kuopos
fin. sekr. Antanas Gustus.

135 Kuopoj fin. sekretorius taip pat pasitraukė, jo vieton įėjo V. E. Norton, 
Finansų sekretorių postas Kuopose yra labai svarbus ir dėl piniginių 
aplinkybių jautrus. Tuo tarpu atsiradus vakuojančiai vietai, tinkamą 
kandidatą surast nėra jau taip paprasta.

SLA 1975 METŲ FINANSINIS STOVIS:
Assets — Aktyvas

1. Bonai (Knygos vertė) ............................................................... $3,244,923
2. Paskolos nekilnojamoms nuosavybėms...........................  3,620
3. Nekilnojamos nuosavybės........ .........     52,665
4. Paskolos narystės paliudijimams............................................ 7,896
5. Išrinktos, bet dar neįkasuotos duoklės............ 4,021
6. Pinigai bankuose  ..............     223,146
7. Neišrinkti nuošimčiai ir nuomos.............................................. 40,574

$3,576.847

Praeitais 1975 metais buvo....... .............. $3,631.150

Atsakomybė Liabilities
1. Pomirtinių rezervai............................................................$2,011.298
2. Ligoje pašalpos rezervai ... ..............................    53,000
4. Išmokėtinos pomirtinės.........  į....................  51,181
5. Išmokėtinos ligoje pašalpos'.................................   279
6. Iš anksto sumokėtos duoklės......................  23,442
7. Išmokėtini dividendai....... ......................... . 34,999
8. Neišmokėtos algos, taksai ir 1.1...................................   2,755
9. Fraternalinis Fondas............................... ,••••.•...................... 50,058

10. SLA Pensijų Plano rezervai...................J.....................................73,442
11. SLA Kuopos Sekretorių bonusai................          f? - 6,941
12. Seimui rezervai .....................................  5,000
13. Mandatory Security Valuation reserve ....................  6,634
14. Perviršis nepaskirstytas fondams........... ..........   1,257,847

»3,57o,G47

SLA TURTAS PASKIRSTYTAS FONDAIS
Apdraudos -- - ---------  $3,214,404
Ligoje Pašalpos........................ '811.768
Fraternalinis............................ 50,674

$3,576.847
[Tęsiama 5 puslapy]
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Susivienijimo Lietuvių Amerikoje 
Pildomosios Tarybos

1976 M. VASARIO - FEB. 28-29 
IR 

KOVO-MARCH 1-2 
SUVAŽIAVIMO PROTOKOLAS

( Tęsiama iš 4 puslapio)
Kaip matome iš viršuje paduotos lentelės mūsų bendras turtas 

siekė ..............   $3,576,847
o perviršis ar surplus buvo............................................................. 1,257.815
Per tą laiką mūsų Solvency (išgalės) pasikeitė sekančiai: 

1975 m. mūsų solvency buvo..................... $154.24%
1974 ” ” ” ” ” ......................................... 151.98%
1973 ” ............... ” ................................... 148.58%

Kalbant apie SLA finansinę apyskaitą noriu kartu išduoti ir apyskaitą 
apie Susivienijimo narių stovį. 

Gruodžio 31 d.. 1975 metais turėjome 7,107 narius, kurie yra apsidraudę
$5,031,810 sumai.

Gruodžio 31,1975 metais turėjome 246 Kuopų.

1975 INCOME 
Investment Income
Bond Interest...........................................................$144,753.62
Mortgage Interest...................................................... < 443.66
Cert. Loan Interest..................   418.53

$145,615.81 -
Savings Bank Interest.............................................$ 2,160.32

Total Investment Income....... .........................  .$147,776.13
Miscellaneous
Sundries, Widows & Orphans, Donations, Rents, Bond Premi

ums, Subs., Legal fees, etc. .$ 3,630.59
Dividend Expenses.................    4,000.50
Membership Dues........... ...................................  139,376.61

Total .........,.. >••••«••« .83---- ' -
Matured Bonds...............   $313,821.60
Repaid Mortgages.................    6,740.00
Repaid Certificate Loans....................   577.53

. Total Income .... .........  ...$615,922.96

DISBURSEMENTS
' January 1 to December 31,1975

Death Benefit....... ...............................................    $137,607.00
' Accidental Death Benefit................................. 3,000.00

Matured Endowment.............................................. 31,000.00
Cash Surrender........................................................ 19,953.98 $188,560.98

Disability............. . ...................................................................... 6,269.23
Fraternal Fund............................................................................ 5,431.18
Real Estate (Tax $3,418.80 < $34,018.50)......................................**37,437.30
Actuary....... .............................................................................. * 9,237.50
Tėvynė-.................................    / 11,865.15
Pensions....................................................................................... 1,852.56
Convention......... . ..............................  175.00
Return dues (Mortuary & Disability).......................................... 2,308.20
Interest on Bonds......... ..............   405.38
Rent........... . ................................................................................. 1,228.08
Salaries to officers & employees............. .................................  . 46,563.85
Salaries to printing plant............................................................. 3,312.00
Legal Fees................................................  675.00
Travel & expenses...................~.....................   10,039.46
Postage & telephone.. ..............     4,745.19
Stationary & printing......................................................... .“..... ■ 3,738.70
Supreme & Lodge Fidelity Bond and Workmen’s Comp.............. 927.99
Office maintenance ........................   1,408.08
State Insurance Department fees............. ............................... 8,087.76
State Unempl. & Health Insurance.........................  933.64
Social Security Tax............... ............        3,018.62
Commission to organizers...........................   4,453.29
Commission to Lodge secretaries................................................ 7,279.30
Investment expenses . 7........................'.............. 2,575.00
For Dividend account.................... .,.......................  20,000.00
Miscellaneous....'........................ .......................... 605.24

Sub Total ..................................................................$383.133.58
1XV ▼ A XTASUU. X m V

Purchased Bonds & Gov. Notes...................................................$144,222.40
Student Loan......... .......................   250.00
Certificate Loans........... . ...............     — —
New Savings Account....................    10,000.00

Total................................................  ..,..$537.605.98
* Includes $4,000.50 for Dividend Account 
*• Includes $27,349.64 R. E. Improvement
TEVYNE, 1976 m. birželio-June 11 - .

Minėtus visus darbus atlikti, reikėjo rimtos jėgų įtampos man ir mano > 
vadovaujamos raštinės tarnautojoms. Reikėjo pagalbos ir iš aukščiau. 
Dėkoju Prezidentui P. Dargiui, Iždininkei E. Mikužis už naudingus 
patarimus, aiškius nurodymus visus uždavinius vykdant. Taip pat esu 
dėkinga raštinės personalui už nuoširdų bendradarbiavimą ir atsidėjimą 
darbams. .

Pabaigai noriu paminėti ir man tekusias reprezentacines progas. Jų buvo 
visa eilė, būtent: 
1975 m. spalio 4 d.

1975 m. spalio 26 d.

1976 m. sausio 11 d.

1976 m. vasario 1 d.

1976 m. vasario 15 d.

1976 m. vasario 16 d.

- dalyvavau Lietuvių Moterų Klubų Federacijos 
atstovių suvažiavime. Jį pasveikinau SLA vardu.

- Dalyvavau Dr. Marijos Kregždienės pagerbime jos 
75 metų amžiaus sukaktyje. Ją sveikinau Pildomo
sios Tarybos vardu.

1975 m. lapkričio 29 d. - dalyvavau VLIKo suruoštame bankete, buvusiame 
VLIKo suvažiavimo proga.

- dalyvavau Moterų Vienybės pristatyme knygos 
“Fighters for Freedom", kovotojo J. Lukšos Dau

manto.
- dalyvavau laikraščio Dirvos 60 metų sukakčiai 

atžymėti akademijoje.
- dalyvavau Vasario 16-osios minėjime, kurį ruošė 

New Yorko ALTa.
- dalyvavau Lietuvos Generalinio Konsulo ir VLIKo 
New Yorke suruoštame priėmime Vasario 16-osios 
proga.

Tuo sekretorei raportą užbaigus, pirmininkaujantis P. Dargis paprašė 
įnešimo. Dr. D. Degėsys padarė įnešimą pateiktą Sekretorės G. Meiliūnas 
raportą priimti. Įnešimą parėmė Iždo Globėja J. Miller. Raportas buvo 
priimtas vienbalsiai.
8. Prezidentas P. Dargis pakvietė iždininkę Euphrosine Mikužis išduoti 
jos, kaip iždininkės raportą. Iždininkė pateikė savo raštu paruoštą raportą, 
jį perskaitydama:

SLA IŽDININKES METINIS RAPORTAS
Šis raportas kurį išduosiu Pildomajai Tarybai yra Metinis raportas 

apimantis 1975 metų skaitlines ir atliktus darbus. Kadangi sekretorė 
išduoda smulkų raportą taip kaip jis pateiktas valstijoms, tai šis raportas 
yio vm santraukos formoj. Reikalui esant, galėsiu atsakyti į visus 
finansinius klausimus smulkiau. Apart kitų atsakomybių, iždininkės žinioje 
yra investmentai, būtent bonai, morgičiai ir pinigai bankuose. Šis raportas 
susidaro iš trijų dalių. Raportas seka:

, . MORGIČIAI
Išduotos Paskolos:

1974 gruodžio 31 d. paskolų balansas.............................$10,360.00
1975 numokėtos paskolos.............................................. 6,740.00
.1975 gruodžio 31 d. paskolų balansas.............................$ 3,620.00

Nuošimčiai:
1975 nuošimčių gauta iš paskolų....................................$ 443.66

Kur Paskolos duotos [gr. 31,1975]:
Valstija Paskolų Skaičiui Paskolų Balansas

Massachusetts \ —1— $ 600.00
Pennsylvania 2 $3,020.00

Viso....................................... 3 $3,620.00

Šiais metais pilnai apmokėtos dvi paskolos (morgičiai)
P. O. Box 33
Beverly Shores, Indiana......................$5,100.00
58 Jerome St.
Brooklyn, N; Y.....................................$ 500.00

Suma apmokėtų paskolų... $5,600.00
Morgičių skolininkai numoka ir apmoka nuošimčius reguliariai laiku pagal 

sutartis. Kai kurios paskolos jau liko gana smulkios. Morgičių paskolų 
reikalinga nuolatiniai prižiūrėti ne tik sumų numokėjimus bet ir apdraudų ir 
taksų sumokėjimus. Susivienijimas jau per daugelį metų neduoda naujų 
morgičių.

Iždininkė metų pabaigoje suteikia Centro ofisui smulkų raportą, rodantį 
stovį ir 1.1, visų morgičių, paskolų, kas buvo padaryta ir 1975 metais.

BONAI
1975 metais

Classification Par Value Interest 1975
Governments...........................................................
Special Revenue......................................................
Railroads...................................................................
Industrials...............................................................
Public Utilities.........................................................

sold, ..........................
Total......................................... ........

$ 666,000 
- 75,000 

266,000 
219,000 

2,138,000

$3,364,UUU

22,250.00 
3,432.00 
4,897.50 

11,677.53 
94,071.33
8,425.26 

- — — a.

44,700.04
Nors per paskutinius 10 metų Bonų nuošimčiai bei įplaukos vis didėja kas 

metai, šiais metais, tačiau sumažėjo nes ne visi atmokėti pinigai už bonus 
buvo investuoti, kadangi reikėjo centro namą atremontuoti ir užtikrinti
užtektinai pinigų dividendams ir 1.1. Tuo pačiu laiku buvo idėta $10,000 į 
banko taupomą sąskaitą kuri bus raportuojama prie bankinių sąskaitų.

( Tęsiama 6 puslapy )
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KUOPI) IR NARIU ĮNEŠIMAI IR SUMANYMAI
(Tęsiama iš 2 puslapio) f

(statų Komisija mano, kad botų labai pravartu išgirsti iš 
Pildomosios Tarybos, kaip atrodytų tie 25% dolerių skaičiais ir 
kaip atrodytų tie šaltiniai, iš kurių botų imami tie 25 procentai.

11. DĖL AGENTU SAMDYMO:
92 Kuopa siūlo, kad Pildomoji Taryba pasamdytų savo nuožiūra vieną ar 

daugiau specialių agentų, kurie aplankytų lietuviškas kolonijas, 
patirtų vietoje S LA organizacini pulsą ir verbuotų profesionalus 

>. lietuvius atskirose kolonijose atitinkamai veiklai išvystyti.
JSTATŲ KOMISIJA: Siūlo Seimui šį Įnešimą svarstyti ir tuo klausimu 

duoti patarimų.

12. DĖL STUDENTIJOS IR NAUJAI ATVYKUSIŲJŲ:
92 Kuopa siūlo Susivienijimui kreipti jaugiau dėmesio j lietuviškąją 

studentiją ir teikti jai piniginę paramą. Tuo būtų praktiškai 
giminiuojamasi su priaugančia karta.
Taip pat siūlo sudominti Susivienijimu naujus ateivius, įtrau
kiant juos į ankstyvesniųjų ateivių organizacinį gyvenimą ir 

ugdant susigyvenimą vienų su kitais.
ĮSTATŲ KOMISIJA: šį 92 Kuopos siūlymą supranta kaip pageidavimą 

Pildomąją! Tarybai, apskričių ir Kuopų vadovams, tad ir 
rekomenduoja delegatams tą reikalą aptart ir duot gilesnį ir 
platesnį supratimą.

13. DĖL PAŠALPŲ LIGOJE:
92 Kuopa siūlo Seimui priimti nutarimą, kad ligoje pašalpa būtų išmokama 

iki 65 metų amžiaus, ir kad toji pašalpa nebūtų kasmet 
mažinama po 2%, pasiekus 56 metus amžiaus.

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad šis įnešimas pareina nuo valstijų įstaty
mų, aktuarinių apskaičiavimų ir .gydytojų patarimų. Prieš 
svarstant šį Įnešimą, S LA Įstatų Komisija kreipėsi į Pildomąją 
Tarybą, kad ji galėtų mums paaiškinti, ar yra galimybė Įnešimą 
Seimui priimti.
Pildomoji Taryba pranešė, jog ji sykiu su Aktuaru Ligoje

__ _ Pašalpos reikalus išstudijavo ir kad šiuo metu neranda 
_____Ligoje Pašalpą gaunantiems ją pakelti ar nuošimčių 

numušimą panaikinti.
Tuo remiantis, Įstatu Komisija randa, jog S LA 92 Kuopos 
Įnešimas šiuo metu yra nepriimtinas. Įstatų Komisija mano, kad 
būtų naudinga tuo reikalu ir delegatams išgirsti Pildomosios 
Tarybos paaiškinimus.

. . -........................................................... ?’-” ••• 5 ?

14. DĖL SLA KONSTITUCIJOS NAUJOS LAIDOS:
126 Kuopa sako, kad SLA Konstitucija per eilę metų turėjo įvairių 

pakeitimų, tad 1957 metais atspausdintoji nebeatitinka dabarti
nės teisinės padėties. Reikia SLA Konstitucijos naujos laidos..

z Todėl siūlo Seimui, kad jis išreikštų pageidavimą Pildomajai
Tarybai pasirūpinti Konstitucijos naujos (su pakeitimais ir 
papildymais) laidos išleidimu.

ĮSTATŲ KOMISIJA: laiko aiškiu 126 Kuopos įnešimą, kuriuo siūloma ne 
naujas Konstitucijos projektas, o tik išleidimas senos Konstitu
cijos su pataisomis, pakeitimais ir papildymais, jau padarytais 
seimuose anksčiau.
Įstatų Komisija tokiam 126 Kuopos siūlymui pritaria ir siūlo 
Seimui priimti nutarimą, kuriuo būtų pageidaujama, kad SLA 
Konstitucijos nauja laida pasirūpintų Pildomoji Taryba.

352 Kuopa sako, kad šio Susivienijimo Kpnstitucija (Įstatai) jau yra 
pasenusi. Seimai yra priėmę daug konstitucinių papildymų ir 

. pataisų, bet visa tai yra išmėtyta atskiruose Susivienijimo 
leidiniuose. Todėl ši Kuopa ir siūlo šiame seime išrinkti komisiją 
paruošti naujos konstitucijos projektą, kuris būtų pateiktas 
sekančiam seimui.

ĮSTATŲ KOMISIJA: Tik lieka neaiškus 352 Kuopos įnešimas, kai tvirtina
ma, kad Konstitucija yra pasenusi vien dėl to, kad seimai yra 
priėmę daug konstitucinių papildymų ir pataisų, ir kad visa tai 

s yra išmėtyta atskiruose Susivienijimo leidiniuose.
Toks tvirtinimas yra netiesa. Kai Konstitucija pagal laiko 
reikalavimus pataisoma ar papildoma — dėl to Konstitucija 
niekad nepasensta. Tik gal jos pirminė spausdintoji laida yra 
atsilikusi, kadangi neturi tų pakeitimų, kurie buvo padaryti tą 
laidK Atspausdinus.
Tad 352 Kuopos siūlymas, sudaryti komisiją, kuri paruoštų 
naują Konstitucijos projektą, neturi nurodytų motyvų, kodėl 
toks siūlymas yra daromas.
Įstatų Komisija siūlo Seimui 352 Kuopos įnešimą Konstitucijos 
reikalu atmesti.

15. DĖL POILSIO NAMŲ ĮGIJIMO:
126 Kuopa sako, kad SLA poilsio namų kurortinėje vietovėje įsigijimas 

tebėra atviras. Siūlo pavesti Pildomajai Tarybai ir toliau ieškoti 
tinkamos nuosavybės — namo prie Atlanto krantų, ir tokį 
radus, jį įsigyti.

352 Kuopa siūlo numatomus SLA namus įsigyti ne Oceaū City vasarvietėje, 
bet trikampyje: Cleveland-Detroit-Chicago, kur yra didesnės 
Kuopos, daugiausia narių. Tada savo namais galės pasinaudoti 
didesnis Susivienijimo narių skaičius, nes vieta būtų šalies 
geografiniame centre.
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ĮSTATŲ KOMISIJA: pasiteiravusi Pildomoje Taryboje apie padėtį dėl 
įsigijimo poilsio namo, sužinojo, kad poilsio namas Sūri vieniji
mui yra ieškomas su sąlygomis: kad namas būtų geroje vietoje, 

/ kad pat n namas atitiktų Susivienijimo reikalavimus ir kad tokio
turto kaina būtų Susivienijimui prieinama.
Įstatų Komisija siūlo Seimui .126 ir 352 Kuopų išreikštus 
pageidavimus priimti, kaip sustiprinimą Pildomajai Tarybai 
tęsti tai, ką ji jau daro.

16. DĖL ATLYGINIMO ORGANIZATOMAMS:
308 Kuopa siūlo už naujų narių apdraudimą organizatoriams mokėti 

premijas, kurios yra mokamos komercinių draudimo kompanijų. 
SLA ir taip sutaupo pinigų, nes dauguma jo darbų atlieka 
finansų sekretoriai, kuriems jokių algų nemokama.

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad Susivienijimas turi mokėti savo organiza
toriams ne pagal tai, kaip moka komercinės apdraudų kompani
jos, o taip, kaip reikia ar galima pagal įstatymus mokėti.
Įstatų Komisija siūlo 308 Kuopos įnešimą atmesti.

17. DĖL ATLYGINIMO KUOPŲ FINANSŲ SEKRETORIAMS:
308 Kuopa siūlo, pašto išlaidoms ir bendrai visam pragyvenimui pakilus, 

mokėti Kuopų finansų sekretoriams nuo Centrui prisiųstų 
mokesčių 15%, iš kurių 10% tektų finansų sekretoriui, o 5% 
asmeniui, kuris mokesčius iš apsidraudusių paima. Jei 
mokesčius pats sekretorius paima, tai jam tenka visas 15%.

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad nuošimčiais išdėstytas siūlymas nėra 
pilnai aiškus, kai nežinoma, kokią gi sumą dolerių sudaro tie 
15%. Dabar finansų sekretoriams yra atlyginama 5%, tad 
15% būtų siūlymas pakelti finansų sekretoriams net 200% 
daugiau, negu jie gauna dabar. Tokiam klausimui išrišti būtinai 
reikia buhalterinių duomenų, todėl Įstatų Komisija rekomen
duoja 308 Kuopos siūlomą įnešimą pavesti Pildomajai Tarybai 
spręsti.'

18. DĖL KUOPŲ FINANSŲ SEKRETORIŲ APRŪPINIMO VOKAIS SU 
PAŠTO ŽENKLAIS:
308 Kuopa siūlo aprūpinti Kuopų finansų sekretorius vokais, ant kurių būtų 

__ pašto žęnklai. Tas žymiai palengvintų finansų sekretorių darbą 
. ir sumažintų Kuopų susirašinėjimo išlaidas.

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad šis įnešimas vien techniškai neįvykdomas, 
kai ne kiekviena siunta yra apmokama vienodai. Antra, čia vėl 
gi reikia buhalterinio skaičiavimo, ką tegalėtų atlikti Pildomoji 
Taryba, duomenis lygindama su turimais metiniais finansiniais 
ištekliais Centre.
Įstatų Komisija siūlo šį 308 Kuopos įnešimą pavesti Pildomajai 
Tarybai spręsti.

19. DĖL ATLYGINIMŲ PILDOMOSIOS TARYBOS 
IR PASTOVIŲ KOMISIJŲ NARIAMS:

308 Kuopa tarp 5-ių savo įnešimų pateikia vieną tokį įspėjimą: “SLA Tary
bos posėdžių ir seimo metu nemėtyti SLA pinigų viešbučiams 
Centro Valdybos bei Komisijų nariams, kurie gyvena tame 
mieste, kur seimai bei posėdžiai vyksta”.

ĮSTATŲ KOMISIJA: kiek jai žinoma, neturi jokių duomenų, kad Susivie
nijime būtų organizaciniai pinigai mėtomi. Skiriami atlyginimai 
asmenims už darbą yra teisėti mokėjimai ir to negalima vadinti 
“pinigų mėtymu”.
Įstatų Komisija laiko 308 Kuopos įspėjimą dėl tariamo SLA 
pinigų mėtymo nerimtu ir rekomenduoja jo nesvarstyti.

20. DĖL REIKALAVIMO NOMINACIJOSE Į PILDOMĄJĄ TARYBĄ 
GAUTI 3% BALSŲ:

322 Kuopa reiškia pageidavimu, kad, renkant Susivienijimo Pildomąją 
Tarybą, kiekvienoms pareigoms būtų išstatyta ne vienas, bet 
bent trys daugiausia balsų gavę kandidatai. Dėl tos priežasties 
siūlo panaikinti reikalavimą, kad kandidatas turi surinkti 
nemažiau kaip 3% balsų nominacijų balsavimuose.

ĮSTATŲ KOMISIJA: Žiūrint gyvenimiškai į tą 3% baisų reikalavimą 
kiekvienam kandidatui į Pildomąją Tarybą, aišku, kad tas mūsų 
Konstitucijoje numatytas cenzas nėra toks aukštas, nėra toks 
drastiškas, kurio nebotų galima turėti, jei tik statantysis 
turi tikrai norą matyti savo kandidatą išrinktą, o ir pats 
kandidatas sutinka boti rimtai renkamu. Imkim šiais metais 
Įvykusius rinkimus, kuriuose balsavo 1200. Norinčiam kandida
tuoti antruose rinkimuose reikia nominacijų balsavimuose tik 36 
balsų, tai nėra nė prasmės jam kandidatuoti generaliniuose 
rinkimuose. Argi tai yra didelis reikalavimas? Jei jau kandida
tas negali gauti savo Kuopoje ir savo Apylinkėje nė 36 balsų, tai 
nėra prasmės jam kandidatuoti generaliniuose rinkimuose. 
Įstatų Komisija rekomenduoja 352 Kuopos Įnešimą atmesti.

21. DĖL DIVIDENDŲ IŠMOKĖJIMO:
14 Kuopa siūlo dividendus siųsti ne atskiriems nariams, bet vieną čeki 

Kuopai su narių sąrašu, kiek kam priklauso.
260 Kuopa sako: —' kadangi dividendų išmokėjimas per Kuopas sudaro 

Kuopų sekretoriams extra darbo, tai siūloma, kad dividendai 
būtų pridėti prie apdraudos certifikatų sumos ir išmokami po 
nario mirties.

- [ Pabaiga 8 puslapy)
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KUOPŲ IR NARIŲ ĮNEŠIMA! IR SUMANYMAI
• - . ’ ( Pabaiga iš 7 puslapio )

352 Kuopa siūlo dividendų čekius nariarųs išsiuntinėti betarpiai iš Centro, 
nes, shmtinėjant juos per Kuopas, apsunkinami Kuopų finansai 
pašto išlaidomis, ir joms užkraunamas darbas, kuris priklauso 
apmokamiems centro tarnautojams. z z

ĮSTATŲ KOMISIJA: mano, kad dabartinis dividendų mokėjimo būdas 
buvo ir yra sklandus, tad reiktų jo laikytis ir toliau*
Siunčiant vienu čekiu Kuopai, finansų sekretoriams būtų 
daugiau darbo Įgaunant iŠ kiekvieno nario dividendų pakvitavi
mą, ir ataskaitos paruošimą apie dividendų išmokėjimą, 
ataskaitos Centrui].
Negalima dividendų jungti prie apdraudos sumos, nes dividen
das nėra apdraudos dalis, o tai, kas yra virš ankstyvesnio 
susitarimo, kurį narys yra padaręs, Įstodamas Į Susivienijimą.

, Neįvykdomas yra siūlymas išsiuntinėti čekius betarpiai kiekvie
nam dividendus gaunančiam, nes Centras neturi visai tikslių 
kiekvieno nario adresų. Tik Kuopų finansų tvarkytojai paėsta 
savo Kuopos narius, žino kaip jiems Įteikti dividendų čekį, todėl 
dabar nustatyta dividendų išmokėjimo tvarka yra gera.
Įstatų Komisija siūlo 14, 260 ir 352 Kuopų Įnešimus dėl 
išmokėjimo atmesti.

22. DĖL TĖVYNĖS ORGANO:
352 Kuopa aiškina, kad SLA oficialus organas ‘Tėvynė’ šiuo metu tesiskiria 

nuo kitų laikraščių tik tuo, kad kartą per du mėnesius 
atspausdina bent 5-8 savaites pavėluotai Pildomosios Tarybos 
posėdžių protokolus ir retkarčiais Susivienijimą liečiantį straip
snį. SLA 352 Kuopa siūlo, kad ‘Tėvynėje’ būtų nagrinėjamos 
SLA problemos, finansinės aktualijos, ateities planai-sumany- 
mai, kad Pildomosios Tarybos posėdžių protokoluose nebūtų 
nuolat kartojamas senas trafaretas: “Sprendėme labai rimtus 
klausimus. Padarėme labai reikšmingus nutarimus” ir t. t. 
Nariai nori žinoti, kokie gi tie “svarbūs reikalai” ir “reikšmingi 
nutarimai”. Pildomosios Tarybos nutarimuose turi būti skelbia
mi konkretūs faktai, kad nariai apie juos žinotų, galėtų 
panagrinėti ir apie tai pareikšti savo nuomones ‘Tėvynėje’.

ĮSTATŲ KOMISIJA: laiko savo pareiga paaiškinti, kad ji neranda šiame 
352 Kuopos Įnešime nė vieno konkretaus siūlymo dėl Susivieniji
mo laikraščio ‘Tėvynės*. Be to, šiame 352 Kuopos tariamame 
įnešime yra ir neaiškumo, kai pats Įnešimas pradedamas 
pageidavimais ką norėtų' matyti ‘Tėvynėje’, o pabaigiamas 
nurodymais, kokie turėtų būti Pildomosios Tarybos nutarimai. 
Be to, įnešime yra ir vidujinio prieštaravimo. Įnešime sakoma, 
kad “Pildomosios Tarybos nutarimuose turi būti skelbiami 
“konkretūs faktai”, o tame pačiame įnešime, darant siūlymus 
del ‘Tėvynės’ turinio, reiškiamas pageidavimas kaip tik bendry
bėmis, nenurodant kokių konkrečių problemų, kokių finansinių 
aktualijų ir kokių ateities planų-sumanymų norima matyti 
‘Tėvynėje’.

Įstatų Komisija laiko, kad šis 352 Kuopos siūlymas neturi 
savybių, siūlymas pats sau prieštaraujantis, tad ir rekomenduo
ja jo nesvarstyti.

23. DĖL ŠVIETIMO KOMISIJOS IR‘TĖVYNĖS’ 
REDAKTORIAUS RINKIMŲ:

352 Kuopa siūlo, kad, norint, kad SLA organas Tėvynė* geriau atitiktų 
savo paskirtį, reikalinga seime išrinkti iš didesnio kandidatų 
skaičiaus Švietimo Komisiją, atsakingą prieš seimą, o taip pat 
išrinkti ir ‘Tėvynės’ redaktorių, atsakingą prieš Švietimo 
Komisiją.

ĮSTATŲ KOMISIJA: laiko pareiga paaiškinti, kad Švietimo Komisijos 
skaičius yra nustatytas Konstitucijos VI Skyriuje, 1-uoju 
straipsniu. Kiek tai liečia švietimo Komisiją, to straipsnio 
nuostatų iki šiol buvo laikomasi. Pagal gautą informaciją iš 
Pildomosios Tarybos, valdžios kontroliuojančios įstaigos seka 
f r at emalių organizacijų komisijų narių skaičių ir reikalauja, kad 
būtų laikomasi Konstitucijos. Tad tuo tarpu nėra teisinio 
pagrindo švietimo Komisijos narių skaičių didinti daugiau 3-jų. 
O Tėvynės* redaktoriaus klausimas buvo nuodugniai svarsto
mas ir išrištas 1972 metų [Miami Beach, Florida] Seime. Ten 
tada visų delegatų buvo pripažinta toji tvarka, kurią Susivieniji
mas turi dabar.
Įstatų Komisija nemato jokio pagrindo grįžti į tą padėtį, kurios 
neseniai atsisakyta, tad ir rekomenduoja Tėvynės* redaktoriaus 
padėtį palikti taip, kaip yra dabar.

24. DĖL VARTOJAMŲ RAIDŽIŲ SLA’:
63 Kuopa siūlo panaikinti Susivienijime vartojamus vokus su raidėmis 

SLA, nes jos reiškiančios ir radikaliuosius.
ĮSTATŲ KOMISIJA: gavo paaiškinimą iš Centro Įstaigos, kad Susivieniji

me nėra tokių vokų, kurie turėtų vien inicialus. Vokuose visur 
yra vartojamas pilnas vardas ‘Susivienijimas Lietuvių Ameriko
je’, arba ‘Lithuanian Alliance of America’, tad iš tokio vartojimo

- tuoj aiškėja, kad čia esama ne ‘Symbionese Liberation Army*, ir 
ne ‘State Liquor Authority*. -
Įstatų Komisija mano, kad šio klausimo iškėlimas galėtų būti 
naudingas, jei kartais ateityje būtų spausdinami nauji vokai su 
naujais projektais, todėl siūlo 63 Kuopos iškeltą reikalą perduoti 
Centro įstaigai.

25 DĖL PASALPGAVĖJŲ:
63 Kuopa siūlo nustatyti paprastesnę tvarką-gyvybės draudimuose 

pakeisti Certificate pašalpgavėją, kai pastarasis miršta anks
čiau, negu apdraustasis asmuo.

ĮSTATŲ KOMISIJA: laiko siūlomą reikalą teisiniu ir technišku, kurį tegali 
išrišti SLA Centro administracija su teisinio patarėjo pagalba. 
Tad ir siūlo 63 Kuopos pageidavimą perduoti Pildomajai Tarybai 
svarstyti, ar pageidavimas yra įgyvendinamas.

; * BOSTON, MASS.
\ SLA 2 APSKR. SUVAŽIAVIMAS

SLA antrosios apskrities suvažia-
' vimas įvyks birželio-June 20 d. So.

Bostono Lietuvių Piliečių d-jos salė
je, 368 W. Broadway, So. Bostone. 
Pradžia 12: 30 vai.

i Apskrities valdyba kviečia visas
2-sios apskrities Kuopas dalyvauti. 
Atskirų kvietimų nebus siunčiama.

| Šį pranešimą prašoma laikyti ofi
cialiu kvietimu.

! Po SLA * suvažiavimo įvyks
A. L. T. Sandaros I-sios apskrities 

» suvažiavimas. Prašome svečius ir iš
’ toliau suvažiavime dalyvauti.

J. Bajerčienė,
j. SLA II ap. sekretorė

I - DETROIT, MICHIGAN
U 352 KUOPOS
Į VALDYBOS POSĖDIS .
į SLA 352 Kuopos Valdyba gegu-
4 . žės 19 d.' posėdžiavo pirmininko
i Petro Januškos bute ir aptarė ren-
» giamos birželio 13 d. Pilėnų stovy*
! klavietėje gegužinės reikalus ir pa

siskirstė darbais.
Maisto reikalais rūpinasi Elzbieta 

Jodinskienė. Gėrimais Petras Dali- 
i! nis. Dovanų-logerijos Birutė Januš-
I kienė. Maistui ir gėrimams bilietus
I ' 8

pardavinės Birutė Januškaitė ir, 
įvažiavimo reikalus tvarkys Anta
nas Grinius. Gegužinėje turėsime ir 
muziką ir norintieji galės pasišokti. 
Nors gegužinės pradžia 12 vai., bet 
vartai jau bus atidaryti nuo 11 vai. 
Norintieji galės atvykti anksčiau ir 
ilgiau pabūti gamtoje.

Be virš pažymėtų asmenų posėdy
je dalyvavo ir iždo globėjas Mykolas 
Balčiūnas ir žadėjęs į gegužinę 
atvažiuoti su pilnu automobiliu sve
čių. Posėdžiui pasibaigus Birutė 
Januškienė pavaišino.

KONCERTAVO 
CIURLIONIECIAI

Gegužės 16 d. 3 vai. Detroito 
miesto centre Fordo auditorijoje 
lietuvių Bicentennial Komiteto pa
kviesti koncertavo Čiurlionio an
samblis. Mišrus, vyrų, moterų ir 
vėl mišrus choras padainavo lietu
viškų damų, rne dainų nuvo pri
jungti: kanklių ir pučiamųjų instru
mentų orkestrai ir įvesti solistai: 
Irena Grigaliūnaitė, Algis Gilys, 
Raimundas Butkus ir Vladas Pleč
kaitis. Solistė kanklininkė Danutė 
Bankaitytė atliko Alfonso Mikulskio 
Rhapsody nr. 2. Šokėjai pašoko 4 
tautinius šokius.

Koncertas pradėtas Amerikos

Himnu ir baigtas God Bless Ameri
ka.

Fordo auditorija erdvi, scena di
delė, apšvietimas švelnus ir malo
nus šiam Šiurlionio koncertui labai 
tiko. Atsilankė virš 800 žmonių. 
Skaitomas pasisekusiu. Koncertui 
vadovavo muz. Alfonsas Mikulskis.

Antanas Grinius

ST. PETERSBURG, FLA.

MIRE DOMININKAS KLINGA
Gegužės 30, sekmadienį St. Peters
burg, Floridoje mirė plačiai žinomas 
ilgametis SLA narys, ilgus metus 
buvęs Maspeth, N. Y. 250 Kp.

sekretorius, sulaukęs apie 80 m. 
Palaidotas ketvirtadienį, balandžio 
3 d. St. Petersburg, Floridoje. D. 
Klinga buvo pirmojo karo vetera
nas, legijonierius, patriotas lietu
vis, laikraščių bendradarbis. Daly
vaudavo visuose SLA Seimuose.

Lietuvoje liko jo sesuo ir kiti 
giminės.

Reiškiame giliausią užuo
jautą giminėms.bėi draugams.

JONO DIRSOS ĮPĖDINIAMS
Neseniai Amerikoje miręs Jonas 

Dirsa, taipgi žinomas kaip John 
Dirsen, 1971 metąis surašytu testa
mentu savo turtą yra užrašęs brolio 
Steve Dirsen vaikams, kurių pavar
dės testamente pažymėtos sekan
čiai: Vincas Dirsen, Paul Dirsen ir 
Regina Dirsen. Jų gyvenamosios 
vietos nenurodytos, bet iš testa
mento turinio atrodo, kad įpėdiniai 
gyvena okupuotoj Lietuvoj.

Patys ieškomieji arba juos žinan
tieji malonėkite rašyti Lietuvos Ge
neraliniam Konsulatui New Yorke.

Consulate General of 
Lithuania

41 West 82nd Street 
New York, N. Y. 
10024

TEVYNE, 1976 m. birželio June 11




